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A proposed new relativistic experiment
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A new class of physically realizable gedanken experiments is presented. An example case is two identical charged objects tethered to the ends of a connecting rod, the tethered unit rotating about its center of mass where a separate charged object Q (at distance) moves relative to the center of mass of the tethered objects. If the charges and masses of the tethered objects are equal, the objects experience no predicted electrodynamic torque in the frame where Q is motionless, the latter having only an electrical field. However, the same rotating tethered objects experience a predicted nonzero electrodynamic torque in frames where Q is moving. The resulting strong frame dependence of predicted electrodynamic torque for the same experiment is a critical element of a resulting prediction conundrum with special relativity, which can be physically tested.

Cet article décrit une nouvelle classe d'expériences de pensée (gedanken experiment) pouvant être réalisées physiquement. Un exemple consiste en deux objets de charge identique, attachés aux extrémités d'une tige. Ce groupe tourne autour de son center massique, où un objet Q de charge distincte (à une certaine distance) se déplace relativement au center de la masse des objets attachés. Si les charges et les masses des objets attachés sont égales, les objets ne percevront aucun couple électrodynamique prédit dans le cadre où Q est immobile, ce dernier ne possédant qu'un champ électrique. Cependant, les mêmes objets attachés tournants perçoivent un couple électrodynamique différent de zéro prédit dans les cadres où Q se déplace. La dépendance marquée du couple électrodynamique prédit en fonction du cadre pour une même expérience est un élément indispensable d'une énigme de prévision avec la relativité restrainte qui en résulte. Cette énigme peut faire l'objet d'essais physiques.
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